
دلار باز هم عامل افزایش طلای جهانی 
شد

قیمت طلا در معاملات روز جمعه بازار جهانی، به دلیل کاهش ارزش دلار و واکنش بازار به اظهارات 
دونالد ترامپ در مورد تعرفه ها، بیش از یک درصد افزایش یافت.به گزارش ایسنا، بهای هر اونس طلا 
برای تحویل فوری، با ۱.۱ درصد افزایش، به ۳۳۴۰ دلار و ۲۹ سنت رسید و از ابتدای هفته گذشته 
تــا روز جمعه،   ۳.۱ درصد افزایــش یافت. بهای هر اونس طلا در بازار معاملات آتی آمریکا، با ۱.۱ 
درصد افزایش، در ۳۳۴۴ دلار بسته شد.قیمت طلا که به عنوان پوششی در برابر ابهامات ژئوپلیتیکی 
و اقتصادی شناخته می شود، از ابتدای سال میلادی جاری تاکنون، بیش از ۲۷ درصد افزایش یافته 
است.شاخص دلار ۰.۳ درصد کاهش یافت و باعث شد طلا که به ارز آمریکا قیمت گذاری می شود، 
برای خریداران خارجی ارزان تر شود.در حالی که نمایندگان آمریکا و چین با هدف مهار جنگ تجاری 
میان دو اقتصاد بزرگ جهان، برای مذاکرات آخر هفته آماده می شوند، دونالد ترامپ، رئیس جمهور 
آمریکا گفت که تعرفه ۸۰ درصدی بر کالاهای چینی، درســت به نظر می رسد.»دیوید مگر«، مدیر 
معاملات فلزات در شــرکت »های ریج فیوچرز« ) High Ridge Futures(، گفت: بدیهی 
است که عدم قطعیت کلی در مورد تعرفه ها، احتمالاً مهمترین عامل حمایت کننده از رشد قیمت 
طلاست. ما به اندازه چند ماه گذشته نسبت به طلا خوش بین نیستیم. ممکن است برای مدتی وارد 
دوره ای از تثبیت یا اصلاح بیشــتر قیمت ها شویم.فروشندگان طلای هندی، هفته گذشته، با توجه 
به تقاضای ضعیف، تخفیف هایی ارائه دادند زیرا روپیه ضعیف تر، قیمت های داخلی را به رکوردهای 
تقریبا بی سابقه ای رساند و خرید در چین نیز پس از تعطیلات، افزایش یافت.طبق گزارش رویترز، 
»مایکل بار«، از مقامات فدرال رزرو، گفت: سیاست های تجاری ترامپ احتمالا تورم را افزایش و رشد 
اقتصادی را کاهش خواهد داد. همچنین  نرخ بیکاری را در اواخر ســال جاری افزایش خواهد داد و 
سیاســت گذاران را با تصمیمی دشوار در مورد اینکه با کدام مشکل مبارزه کنند، روبرو می کند. در 
بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۸ درصد افزایش، به ۳۲ دلار و ۷۵ سنت رسید. 
هر اونس پلاتین با حدود دو درصد افزایش، به ۹۹۵ دلار و ۱۰ ســنت رسید و هر اونس پالادیوم با 

۰.۲ درصد افزایش، به ۹۷۷ دلار و ۶۸ سنت رسید.

با دستور وزیر نفت

عملیات اجرایی حفاری خزر پس از سه 
دهه وقفه آغاز شد

وزیر نفت فرمان آغاز دوباره عملیات حفاری اکتشــافی در بخش کم عمق دریای خزر، با اســتقرار 
دکل حفاری شــرکت حفاری شمال در ســاختار رودسر در بلوک ۱۸ خزر و عمق ۷۰ متری آب را 
صادر کرد.به گزارش ایســنا، عملیات اجرایی آغاز دوباره حفاری اکتشافی در بخش کم عمق دریای 
خزر، با استقرار دکل حفاری شرکت حفاری شمال در ساختار رودسر در بلوک ۱۸ خزر و عمق ۷۰ 
متری آب، امروز )جمعه، ۱۹ اردیبهشت( در بیست ونهمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش 
و پتروشیمی ازسوی محسن پاک نژاد صادر شد.این حفاری اکتشافی تا عمق نهایی ۵۰۷۷ متر و با 
هدف ارزیابی مخزنی ســاختار رودسر انجام می شود.آخرین چاه بخش کم عمق دریای خزر در سال 
۱۳۷۶ حفر شــد. حفاری در بخش عمیق دریای خزر نیز از سال ۱۳۹۳ متوقف بود که آغاز دوباره 
فعالیت در این بخش نیز پس از تعمیرات سکوی نیمه شناور ایران ـ امیرکبیر در برنامه وزارت نفت 

قرار دارد.

بازار رمزارزها با شتاب صعودی در تب  و تاب است، زیرا بیت کوین در چند ساعت 
گذشــته، از مرز ۱۰۴ هزار دلار عبور و به ســمت بالاتریــن رکورد خود حرکت 
می کند و اتریوم نیز قبل از بازگشــت بــه محدوده ۲۳۰۰ دلاری، به ۲۴۰۰ دلار 
صعود کرد.به گزارش ایسنا، سایر آلت کوین های اصلی نیز در این حرکت صعودی 
ســهیم هستند و بسیاری از آنها رشد دو رقمی را ثبت کرده اند. این افزایش اخیر 
ناشی از افزایش خوش بینی سرمایه گذاران است. در این شتاب جدید، بیت کوین 
تا ۱۰۴ هزار و ۱۱۶ دلار افزایش یافت و در ۲۴ ساعت، ۳.۶۰ درصد رشد قیمت 
نشــان داد. این ارز دیجیتال پرچمدار، هفته گذشــته، بیش از ۶ درصد افزایش 
یافت که ناشــی از ورود قوی سرمایه های نهادی، شــرایط مطلوب اقتصاد کلان 
و اشــتیاق مجدد سرمایه گذاران خرد اســت.تحلیلگران، افزایش چشمگیر قیمت 
بیت کویــن را به پذیرش مــداوم صندوق های قابل معاملــه در بورس بیت کوین 
)ETF( نســبت می دهند که در هفته های اخیر شاهد ورود رکوردشکن سرمایه 
بوده اند و این اتفاق، با پیش بینی شــفافیت بیشــتر نظارتــی در بازارهای بزرگ 
همراه شده است. از سوی دیگر، اتریوم نیز توجه زیاد معامله گران، سرمایه گذاران 
و تحلیلگــران را به خــود جلب کرده و با افزایش ۲۰ درصــدی، به ۲۴۰۰ دلار 
رســیده اســت. این افزایش در حالی رخ می دهد که اتریوم اوایل هفته گذشته، 
توســعه بزرگی در ارتقا پکتــرا )Pectra( تجربه می کند.ســایت کریپتو تایمز 
گزارش کــرد، علاوه بر این، توجه اخیــر به اتریوم، بــا گمانه زنی هایی مبنی بر 
عملکــرد ضعیف مداوم آن در مقایســه با ســایر دارایی هــای دیجیتال همزمان 
شــده و اکنون زمان درخشش اتریوم فرا رسیده است.به روزرسانی قیمت ارزهای 

دیجیتالی در صبح شنبه این رده حاوی تغییرات قیمتی ۱۰ ارز دیجیتالی بزرگ 
از نظر ارزش بازار اســت.۱- بیت کوین قیمت: ۱۰۳ هزار و ۸۳.۰۶ دلار تغییرات 
قیمتی ۲۴ ســاعت گذشته: ۰.۵۲ درصد افزایش تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: 
۶.۹۳ درصد افزایش ۲- اتریوم قیمت: ۲۳۳۹.۴۴ دلار تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت 
گذشــته: ۵.۴۱ درصــد افزایش تغییرات قیمتی یک هفتــه اخیر: ۲۷.۵۳ درصد 
افزایش ۳- تتر قیمت: یک دلار تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۰.۰۱ درصد 
افزایــش تغییرات قیمتی یک هفته اخیــر: ۰.۰۳ درصد کاهش ۴- ریپل قیمت: 
۲.۳۶ دلار تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت گذشــته: ۱.۷۹ درصد افزایش تغییرات 
قیمتــی یک هفته اخیر: ۶.۷۴ درصد افزایــش ۵- بایننس قیمت: ۶۶۳.۷۸ دلار 
تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت گذشــته: ۵.۹۱ درصد افزایش تغییرات قیمتی یک 
هفتــه اخیر: ۱۰.۷۸ درصد افزایش ۶- ســولانا قیمــت: ۱۷۱.۸۳ دلار تغییرات 
قیمتی ۲۴ ســاعت گذشته: ۵.۷۲ درصد افزایش تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: 
۱۵.۸۷ درصد افزایش ۷- یو اس دی کوین قیمت: ۰.۹۹۹۹ دلار تغییرات قیمتی 
۲۴ ســاعت گذشــته: ۰.۰۰ درصد کاهش تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: ۰.۰۰ 
درصــد کاهش ۸- دوج کوین قیمت: ۰.۲۰۸۵ دلار تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت 
گذشــته: ۶.۳۹ درصــد افزایش تغییرات قیمتی یک هفتــه اخیر: ۱۵.۵۲ درصد 
افزایش ۹- کاردانو قیمت: ۰.۷۸۱۴ دلار تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت گذشــته: 
۱.۶۶ درصــد افزایش تغییــرات قیمتی یک هفته اخیــر: ۱۲.۱۱ درصد افزایش 
۱۰- ترون قیمت: ۰.۲۶۳۴ دلار تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۳.۳۶ درصد 

افزایش تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: ۵.۸۵ درصد افزایش

صندوق بین المللی پول یک میلیارد 
دلار به پاکستان داد

هیئــت اجرایی صندوق بین المللی پول، روز جمعه، وام جدید ۱.۴ میلیارد دلاری 
به پاکســتان را تحت بودجه تــاب آوری اقلیمی این صندوق تصویب کرد و اولین 
بررســی برنامه وام هفــت میلیارد دلاری برای این کشــور را تایید و حدود یک 
میلیــارد دلار پول آزاد کرد.به گزارش ایســنا، صندوق بین المللی پول )IMF( در 
بیانیه ای اعلام کرد: اقدامات سیاستی پاکستان تحت این برنامه، در بحبوحه یک 
محیط جهانی چالش برانگیز، پیشــرفت قابل توجهی در تثبیت اقتصاد و بازسازی 
اعتماد داشــته اســت.تایید بررســی، پرداخت  پول در برنامــه وام هفت میلیارد 
دلاری را بــه ۲ میلیارد دلار می رســاند. اما هیچ پــول جدیدی از وام تاب آوری، 
بلافاصله در دســترس پاکســتان قرار نگرفت.هند در بحبوحــه افزایش تنش با 
همســایه اش، از صندوق بین المللی پول خواســته اســت تا بررسی گسترده تری 
از وام هایش به پاکســتان انجام دهد. در جریان حمله ای به گردشگران هندو در 
کشــمیر هند که در آوریل روی داد، ۲۶ نفر کشــته شدند و به بدترین درگیری 

میان دو کشــور همسایه در حدود سه دهه گذشــته منتهی شد.در جلسه هیئت 
مدیره صنــدوق بین المللی پول 
در روز جمعــه، هنــد بــه این 
وام دهنــده جهانــی گفــت که 
را  نگرانی هایی  پاکستان،  برنامه 
سوءاستفاده  »احتمال  مورد  در 
از بودجه های تامین مالی بدهی 
برای تروریســم فرامرزی تحت 
ایجــاد کرده  دولت«  حمایــت 
اســت.محمد شــهباز شــریف، 
نخســت وزیــر پاکســتان، در 
بیانیــه ای گفت کــه تلاش های 

هند برای خرابکاری در برنامه صندوق بین المللی پول، شکســت خورده اســت.
بر اســاس گزارش رویترز، توافق در سطح کارکنان در مورد هر دو برنامه، قبل از 

افزایش خصومت های فعلی حاصل شده بود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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وزیر امور خارجه کشــورمان به عربستان ســفر کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه 
صبح امروز شنبه برای دیدار با مقام های عالیرتبه عربستان و رایزنی در مورد موضوعات دوجانبه و تحولات منطقه ای و 
بین المللی در رأس هیئتی دیپلماتیک عازم جده شد.وزیر امور خارجه شنبه عصر نیز برای شرکت در اجلاس گفتگوی 

ایران-جهان عرب به دوحه سفر خواهد کرد.

www.sobh-eqtesad.ir

»عراقچی« راهی عربستان شد

info@sobh-eqtesad.ir

توافق تجاری محدود بین 
انگلیس و آمریکا

دونالد ترامپ و »کی یر اســتارمر«، نخســت وزیر انگلیس، پنجشنبه از یک 
توافق تجاری دوجانبه محدود خبر دادند که تعرفه های ۱۰ درصدی ترامپ 
بر صادرات انگلیس را حفظ می کند، دسترســی کشاورزی هر دو کشور را به 
میزان قابل توجهی گسترش و عوارض سنگین آمریکا بر صادرات خودروهای 
انگلیسی را کاهش خواهد داد.به گزارش ایسنا، این توافق، اولین مورد از دهها 
توافق کاهش تعرفه ای اســت که دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا انتظار 
دارد طی هفته های آینده، با هدف کاهش کسری تجاری ۱.۲ تریلیون دلاری 
کالاهــای آمریکایی، منعقد کند.ترامــپ در دفتر بیضی  خود از طریق گفت 
وگوی تلفنی با »اســتارمر« از این توافق استقبال کرد، در حالی که »اسکات 
بســنت«، وزیر خزانه داری آمریکا و »جیمیسون گریر«، مذاکره کننده ارشد 
تجــاری، برای آغاز مذاکرات با مذاکره کنندگان چینی به ســوئیس خواهند 
رفت. او با این دیدگاه که توافق انگلیس، الگویی برای ســایر مذاکرات تلقی 
خواهد شد، مخالفت کرد و گفت: انگلیس توافق خوبی انجام داد و بسیاری از 
شرکای تجاری دیگر ممکن است به دلیل مازاد تجاری زیاد آمریکا، در نهایت 
با تعرفه های نهایی بسیار بالاتری مواجه شوند.ترامپ در آوریل، تعرفه متقابل 
تا ۵۰ درصد را بر کالاهای ۵۷ شــریک تجاری از جمله اتحادیه اروپا اعمال 
کرد و چند روز بعد، آنها را متوقف کرد تا مهلت بیشتری برای مذاکرات تا ۹ 
ژوئیه فراهم شــود. او همچنین تعرفه های ۲۵ درصدی جدیدی را بر واردات 
خــودرو وضع کرد، به تمام معافیت های عــوارض واردات فولاد و آلومینیوم 
پایان داده و تحقیقات جدید تعرفه ای را بر داروها، مس، الوار و نیمه رســاناها 
اعلام کرده اســت. ترامپ، هفته جاری، فیلم ها را به این فهرست اضافه کرد.

ترامپ با اشاره به اینکه محدودیت های پیش روی شرکت های آمریکایی که 
در انگلیس تجارت می کنند را به طور کامل درک نکرده است، به خبرنگاران 
گفت: این یک بازار فوق العاده برای ما ایجاد خواهد کرد.دو رهبر این طرح را 
به عنوان یک توافق موفقیت آمیز اعلام کردند که میانگین تعرفه های انگلیس 
بــر کالاهای آمریکایــی را از ۵.۱ درصد، به ۱.۸ درصــد کاهش می دهد اما 
تعرفه ۱۰ درصدی بر کالاهای انگلیسی را حفظ می کند.»استارمر« گفت: این 
توافق، تجارت بین کشورهای ما را تقویت خواهد کرد، از مشاغل ما محافظت 
می کند و مشاغلی ایجاد خواهد کرد و همچنین، دسترسی به بازار را فراهم 
خواهد کرد.طبق گزارش رویترز، یک مقام انگلیسی به خبرنگاران گفت که 
آمریکا وانگلیس کارهای جدی تری برای انجــام دادن دارند و افزود که این 
توافق، شامل درخواست واشنگتن برای تغییر ساختار تعرفه خدمات دیجیتال 
انگلیس نخواهد شد. این مقام گفت: واشنگتن می تواند این موضوع را دوباره 

بررسی کند اما هیچ فرآیند توافق شده ای برای انجام این کار وجود ندارد.

ابلاغ کد تعرفه صادراتی جدید 
برای خوراک دام از صنایع 

نیشکر توسط سازمان توسعه 
تجارت

دفتر مقررات صادرات و واردات ســازمان توســعه تجارت با صدور نامه ای به 
دفتر صادرات گمرک، با هدف تســهیل صادرات و رفع ابهامات گمرکی، کد 
تعرفه صحیح صادراتی برای خوراک دام حاصل از فرآورده های صنایع نیشکر 
از جمله پیت و باگاس جهت صادرات را اعلام کرده اســت.به گزارش ایسنا، 
طی سال های اخیر، استفاده از محصولات جانبی صنایع نیشکر همچون پیت 
و بــاگاس در تغذیه دام به دلیل ویژگی های تغذیه ای و اقتصادی مورد توجه 
قرار گرفته اســت؛ با این حال، نبود کد تعرفه مشخص برای این محصولات 
در فرآیندهای صادراتی، چالش هایی را برای صادرکنندگان ایجاد کرده بود.

در این راســتا، نرگس باقری زمردی- مدیر دفتر مقررات صادرات و واردات 
ســازمان توسعه  تجارت ایران- در نامه ای خطاب به لیلا اورنگی- مدیر دفتر 
صادرات گمرک جمهوری اسلامی ایران- کد تعرفه صادراتیِ صحیح خوراک 
دام اســتحصالی از صنایع نیشکر شــامل )پیت و باگاس( را ابلاغ کرد.پیش 
از این، نبود کد تعرفه مشــخص برای خوراک دام اســتحصالی از نیشــکر، 
صادرکنندگان را با مشکلاتی در فرآیندهای گمرکی مواجه می کرد؛ باگاس 
نیشکر، به عنوان یکی از محصولات فرعی تولید شکر، دارای ۴۴ درصد فیبر 
و ۴۴ درصد هیدرات کربن است و به دلیل قیمت مناسب، جایگزین مناسبی 
برای کاه و کلش در جیره دام محسوب می شود. این محصول به صورت فله، 
بسته بندی یا فشنگی عرضه می شود و در خوراک دام و طیور کاربرد فراوانی 
دارد.در این نامه آمده اســت که بازگشت به نامه شماره ۱۸۲۷۹۸۵/۱۴۰۳ 
تاریخ ۱۸ اســفند ۱۴۰۳ آن دفتر در خصوص بررسی کد تعرفه خوراک دام 
اســتحصالی از صنایع نیشکر )پیت و باگاس(، به پیوست تصویر نامه شماره 
۵۱۶۳۰  تاریخ سوم اردیبهشت ۱۴۰۴ معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد 
کشاورزی، مبنی بر اعلام کد تعرفه صحیح کالای مذکور، ارسال می شود.بر 
اســاس اعلام وزارت جهاد کشــاورزی، این نوع خوراک دام در زیرکد تعرفه 
۲۳۰۳۲۰۰۰ طبقه بندی شده و باید تمامی مراجع ذی ربط در این خصوص 
هماهنگ باشــند.مدیر دفتر مقررات صادرات و واردات همچنین خواســتار 
اصلاح کد تعرفه درج شده در نامه شماره ۴۶۲۹۲۵۹ تاریخ ۲۹ بهمن ۱۴۰۳ 
دفتر مذکور شــده و از گمرک خواسته است اقدامات لازم برای به روزرسانی 
اطلاعات تعرفه ای انجام پذیرد.با توجه به اهمیت تعیین دقیق کد تعرفه برای 
فرآیندهای صادراتی، این اصلاح می تواند از بروز مشکلات گمرکی جلوگیری 

کرده و روند صادرات این محصول را تسهیل کند.

گزیده خبر گزیده سخنان حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار با کارگران سراسر کشور

ذهن ها نباید از مسئله فلسطین منصرف بشود

اجرای ۲ طرح مهم برای رفع 
ناترازی انرژی

هند توافق تجاری امضا کرد، اما نه با 
آمریکا

مدیرعامل شرکت نیرپارس گروه صنعتی مپنا گفت: دو طرح مهم برای رفع ناترازی انرژی کشور در دستور کار 
این مجموعه قرار دارد.به گزارش ایسنا، محمدرضا پارساپور در دومین روز بیست و نهمین نمایشگاه بین المللی 
نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی ایران در جمع خبرنگاران با بیان اینکه اجرای این دو طرح کمک بسیار خوبی در 
کاهش ناترازی انرژی خواهد بود، گفت: یکی از این طرح های ذخیره سازی گاز در میدان گازی شوریجه است، 
در این طرح گاز در مخازن زیر زمینی ذخیره سازی شده و برای ایام سرد سال که اوج مصرف گاز است استفاده 
خواهد شد.وی با بیان اینکه این طرح تا سال ۱۴۰۵ به بهره برداری خواهد رسید، گفت: ۲۰ میلیون متر مکعب 
گاز درفاز دو و ۲۰ میلیون متر مکعب هم در فاز یک که در حال اجرا است تولید گاز در این طرح خواهد بود.

راه اندازی کارخانه تولید فروسیلیس در 
شهرستان الیگودرز

ویتنام به عنوان گذرگاه صادرات چین به 
آمریکا عمل کرد

ثبت رکوردی تازه در تولید گاز در کشور
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گزیده سخنان حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار با کارگران سراسر کشورگزیده خبر

ذهن ها نباید از مسئله فلسطین منصرف بشود

عراقچی: دور چهارم مذاکرات غیر مستقیم با آمریکا یکشنبه 
آغاز خواهد شد

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با جمعی از اعضای انجمن روانشناسان:

باید سرمایه اجتماعی نظام را 
افزایش دهیم

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: انجمن روانشناسان و دانشگاهیان با وجود برخی 
از هزینه ها و مســتقل از شــرایط جامعه، بهبود سلامت روان و کاهش آسیب های 
اجتماعی را به عنوان یک وظیفه ملی و مســئولیت اجتماعی در دســتور کار خود 
قرار دهند. به گزارش ایســنا، محمدرضا عارف در دیدار با جمعی از اعضای انجمن 
روانشناســان با تاکید بر اینکه این انجمن اولویت سلامت محوری بر بیمار محوری 
را راهبــرد اقدامات و فعالیت های خود قرار دهد، افزود: در برابر آینده نســل جوان 
مســئول هســتیم و همه باید وظایف خود را در قبال بهبود سلامت روان جامعه 
به درســتی انجام دهیم.معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه مقابله با آسیب های 
اجتماعی و ارتقاء سلامت روان افراد و خانواده های ایرانی همواره از دغدغه های نظام 
حکمرانی کشور بوده است، گفت: با وجود ارتقاء شاخص های سلامت روان در کشور 
در مقایسه با متوسط جهانی اما شاهد هستیم به دلیل برخی از مشکلات اقتصادی و 
معیشتی سرمایه اجتماعی کشور در برخی از برهه ها با فراز و نشیب های روبرو بوده 
است که روانشناسان می توانند با تبیین مسائل و مشاوره های به موقع امیدواری نسل 
جوان به ویژه بخش های تحصیل کرده را نسبت به آینده کشور افزایش دهند و نگاه 
جوانان از خارج مرزها به مرکز و داخل کشور متمرکز شود.عارف توجه به مسئولیت 
اجتماعی را یک وظیفه فرابخشی و دولتی دانست و خاطرنشان کرد: توجه و بهبود 
ســلامت روان همه آحاد جامعه حائز اهمیت اساســی است و انجمن روانشناسان 
به صورت جدی و ســازمان یافته پیمایش ها و بررســی های دقیق از شاخص های 
ســلامت روان در کشور به عمل آورند و در اختیار مسئولان دولتی قرار دهند تا با 
همکاری دولت و انجمن های غیردولتی همانند انجمن روانشناسان اقدامات ضروری 
در این زمینه اتخاذ شــود.معاون اول رئیس جمهور به تجربه موفق دولت اصلاحات 
برای توجه جدی و ســازمان یافته و حساسیت نســبت به موضوع مهم و حساس 
ســلامت روان و آسیب های اجتماعی اشــاره و تصریح کرد: باید سرمایه اجتماعی 
نظام جمهوری اسلامی ایران را افزایش دهیم و راهکار امید به جامعه و ایجاد انگیزه 
بین جوانان را مبنای کار قرار داد.عارف همچنین با بیان اینکه اتخاذ برخی اقدامات 
و روش های اشــتباه به الگو ســوزی ها در دهه های گذشته منجر شد، تصریح کرد: 
جایگاه اســاتید و گروه های مرجع در طول سالیان گذشته تغییرات زیادی داشته 
اســت که در نهایت بخش هایی از جامعه از جملــه نوجوانان و جوانان الگوهایی را 
انتخاب کردند که با فرهنگ ایرانی و اســلامی و واقعیت های کشــور فاصله زیادی 
دارد و این پیام را به مسئولان و دست اندرکاران فرهنگی و حوزه بهبود روان جامعه 
می رساند که در قبال برخی از سیاست ها تغییرات اساسی به وجود آوریموی با تاکید 
بر اینکه باید با ارائه یک طرح بلند مدت و نگاه چند ساله به آینده کشور و با تمرکز 
بر اشتراکات و جلوگیری از اختلافات در راستای افزایش سرمایه اجتماعی و معرفی 
الگوهای برتر و درست به نسل جوان کشور گام برداریم، بیان کرد: دولت چهاردهم 
آمادگی دارد تا با همکاری انجمن روانشناســان به یک ساز و کار مشخص و جدی 
برای تصویب در هیئت دولت در راستای بهبود سلامت روان و مقابله با آسیب های 
اجتماعی برسد و پیشنهاد طرح یک شورای عالی سلامت روان و مقابله با آسیب های 
اجتماعی هرچه سریعتر بررسی و به دولت ارائه شود.همچنین در ابتدای این جلسه 
گزارشی از وضعیت سلامت روان کشور در حوزه ها و شاخص های مختلف ارائه شد.

واکنش امام جمعه موقت تهران به 
ادعای جایگزینی یک نام جعلی به 
جای خلیج فارس از سوی ترامپ

تهران  نمازجمعه  خطیب 
با اشــاره به طرح برخی 
خصــوص  در  ادعاهــا 
جایگزینی یک نام جعلی 
از سوی  نام خلیج فارس 
رئیــس جمهــور ایالات 
تصریح  آمریــکا  متحده 
کرد: آقــای ترامپ بداند 
کــه متدینین بــه همان 
ارزش های  پای  که  اندازه 
انقلاب اسلامی ایستاده اند 

پای ارزش های میهنی نیز ایســتاده اندبه گزارش ایسنا، آیت الله سید احمد خاتمی 
امــام جمعه موقت تهران ظهر جمعه ۱۹ اردیبهشــت ۱۴۰۴ تهران در خطبه های 
سیاســی نماز جمعه تهران با اشاره به فرارســیدن روز ولادت امام رضا )ع( تاکید 
کرد: ولایت همه چیز ما اســت و آنچه را که داریم از ولایت اســت؛ انشــاءالله پای 
ولایت هســتیم تا پرچم را به دست صاحب اصلی آن حضرت بقیه الله الاعظم)عج( 
بســپاریم.وی همچنین با اشــاره به برگزاری کنگره صدمین سالروز تاسیس حوزه 
علمیه قم و بزرگداشت مرحوم شــیخ عبدالکریم حائری یزدی طی هفته گذشته 
اظهار کرد:کنگره بســیار بزرگی در این خصوص برگزار شــد و در آن پیام بیش از 
۲۰ صفحه ای مقام معظم رهبری که منشــور دوم روحانیت بود، قرائت شد. در این 
کنگره بین المللی علاوه بر پیام جامع مقام معظم رهبری، ســخنرانی ها و پیام های 
مراجع بسیار ستودنی و جامع بود. این پیام ها نیز حاوی یک پیام مهم بود و آن اینکه 
حوزه ها سرمایه اسلام، تشیع و ایران اسلامی هستند و باید این حوزه ها را حفظ کرد. 
مقام معظم رهبری و مراجع عظام تبلیغ راه های حفظ این حوزه را بیان کردند.امام 
جمعه موقت تهران تاکید کرد: باید چندین بار سطر به سطر پیام رهبری را خواند 
به خصوص مســئولان حوزه علمیه آنچنان که اعلام کردند به سطر سطر این پیام 
توجه جدی داشته باشند. رهبری در این پیام تاریخی بایسته ها و آسیب های حوزه ها 
را مطرح کردند و در پایان پیام شان توصیه هایی از جمله به روز بودن حوزه، تربیت 
نیروهای شایسته، ارتباط با مردم، امید در حوزه، ارتباط با نسل جوان و خوش بین 
بودن به آنها، پاســخگو بودن به مسائل روز، دعوت به زهد، تقوا، قناعت و استغنا از 

غیر خدا و همچنین آمادگی برای مجاهدت را مطرح کردند.

امیردریادار ایرانی: دشمن 
در موقع بن بست به جنگ 

روانی روی می آورد

فرمانده نیروی دریایی ارتش به ادعای تغییر نام خلیج فارس واکنش نشان داد و گفت: دشمن 
هر موقع به بن بست برخورد می کند سریعا به جنگ روانی یا جنگ شناختی روی می آورد .به 
گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی 
ارتــش، در برنامه صبح ایرانی در حرم مطهر رضوی به ادعای تغییر نام خلیج فارس واکنش 
نشان داد و اظهار کرد: کسانی که امروز این لفاظی ها را انجام می دهند یا درواقع ما اینگونه 
می گوییم بیشــتر از کوپن خودشان حرف می زنند. با توجه به اسنادی که خودشان منتشر 
کردند ۶ هزار ســال پیش ایرانی ها خلیج فارس را در سیطره خودشان داشتند.امیر دریادار 
ایرانی با اشاره به ســابقه تاریخی ایران به عنوان قدرت دفاعی، خاطرنشان کرد: ایرانی ها در 
۶ هزار سال پیش اولین قدرت دریایی در جهان بودند و اولین ناو جنگی را داشتند و اولین 
ماموریت جنگی را انجام دادند.محققان در دانشگاه میشیگان یک تصویری را نشان دادند که 
در آن یک فرمانده ایرانی دســت یک فردی را بســته و به خشکی منتقلش می کند؛ و نکته 
قابل توجه این است که این شناور متعلق به ۶ هزار سال پیش است.فرمانده نیروی دریایی 
ارتش با اشاره بر جنگ روانی دشمن، تصریح کرد: مردم عزیز ما همیشه باید بدانند دشمن 
هر موقع به بن بست برخورد می کند سریعا به جنگ روانی یا جنگ شناختی روی می آورد 
و همیشه به صورت ترکیبی عمل می کند.امروزه در منطقه یک وحدتی درحال شکل گیری 
اســت. قطعا دشــمن به دنبال یک راه حلی است که این وحدت را نابود کند.وی با اشاره به 
واکنش محققین به تغییر نام خلیج فارس، گفت: امروز محققین سایر کشورها  به این ادعای 
تغییر نام خلیج فارس واکنش نشان داده اند و از همان واژه توهم  استفاده کردند.امیر دریادار 
ایرانی در پایان تصریح کرد: کسی که بر ضد ما است این جمله را بگوید بسیار جالب است؛ 
اینکه بیان کنند خلیج فارس یک اسم تاریخی و کهن است که به این سادگی نمی توان به 

آن نزدیک شد.

هزاران نفر از کارگران سراسر کشور در حسینیه امام خمینی با رهبر انقلاب دیدار کردند.
به گزارش ایســنا، گزیده ســخنان حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار به شرح ذیل 
اســت: ***مطالبی که آقای وزیر اینجا گفتند مطالب درستی بود؛  من تنها نکته ای که 
توجه میدهم این است که خود ایشان و وزارتخانه و بعضی بخش های دیگر دولت بدانند 
که مخاطب این حرفها خودشــان هستند، من از صمیم دل دعا می کنم که خدای متعال 
کمــک کند و توفیق بدهد بتواننــد این کار را انجام بدهند؛ اگــر همت کنند و تصمیم 
بگیرند، می توانند.***کارگر یکی از ستون های اصلی قوام و دوام جامعه و سرمایه اصلی 
برای تحقق شــعار سال ســرمایه گذاری برای تولید است.***برگرداندن تعداد زیادی از 
کارخانه های تعطیل و یا نیمه تعطیل در دولت شهید رئیسی یکی از افتخارات این شهید 
عزیز است.*** ایمنی کارگران بسیار مهم است و باید تامین شود.*** مصرف تولیدات 
داخلی که به نفع کارگر اســت به یک فرهنگ تبدیل شود.***سیاست های مغرضانه ای 
که امروز در دنیا علیه ملت ها به کار میرود؛ ســعی می شــود مسائل مربوط به فلسطین 
به فراموشی ســپرده شود. نباید اجازه بدهند ملت های مســلمان؛ نباید اجازه بدهند. با 
شایعه های گوناگون، با حرف های گوناگون، با پیش آوردن مسائل جدید، حرفهای جدیدِ 
بی ربط، بی معنی، ســعی می کنند ذهن ها را از مسئله فلســطین منصرف کنند. ذهن ها 
نباید از مســئله فلسطین منصرف بشــود.***جنایتی که رژیم صهیونیستی در غزه، در 
فلسطین انجام می دهد، چیزی نیســت که قابل صرف نظر کردن باشد. همه ی دنیا باید 
در مقابلش بایســتند.هم در مقابل خودِ رژیم صهیونیستی بایستند، هم در مقابل حامیان 
رژیم صهیونیستی بایســتند... آمریکایی ها به معنای واقعی کلمه حمایت می کنند. حالا 
در عالم سیاست حرف هایی زده میشــود، چیزهایی گفته میشود که ممکن است خلاف 
این را به ذهن ها متبادر کند اما واقعیت قضیه این نیســت؛ واقعیت این اســت که ملت 
مظلوم فلسطین، مردم مظلوم غزه امروز فقط با رژیم صهیونیستی روبرو نیستند با آمریکا 
روبرویند با انگلیس روبرویند.***بنده عقیده ام این اســت که به توفیق الهی، به عزت و 
جلال الهی، فلسطین بر اشــغالگران صهیونیست پیروز خواهد شد. این کار اتفاق خواهد 
افتاد.***باطل جَوَلانی دارد، چند روزی جلوه ای می کند لکن رفتنی است، قطعاً خواهد 
رفت، در این تردیدی نیســت. این ظواهری که مشــاهده میشود، حالا کارهایی می کنند 
و پیشــرفت هایی در ســوریه، در جاهای دیگر انجام میدهند، این دلیل قوت نیست بلکه 
نشــانه ضعف است و موجب ضعف بیشتر هم خواهد شد ان شاءالله.امیدواریم ملت ایران و 
ملت های مؤمن، این روز را، روز پیروزی فلســطین بر مهاجمین و بر غاصبان فلسطین را 

ان شاءالله به چشم خودشان مشاهده کنند.

وزیــر امور خارجه از موافقت ایران با برگزاری دور چهارم مذاکرات غیرمســتقیم در روز 
یکشــنبه خبر داد و گفت: در مورد ساعت شروع مذاکرات منتظر هماهنگی توسط طرف 
عمانی هستیم.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه امروز ۱۹ 
اردیبهشــت در گفت وگویی درباره جزئیات برگزاری دور چهارم مذاکرات ایران و آمریکا 
و نیز سفر به عربستان و قطر توضیحاتی ارائه داد.وزیر امور خارجه درباره مواضع اصولی 
جمهوری اســلامی ایران در این دوره از مذاکرات و نیز جزییات آن گفت: زمان و محل 
مذاکرات را کشــور میزبان یا واسط که عمان باشد، تعیین می کند. دوستان عمانی از ما 
در مورد یکشنبه سوال کردند و ما نظر موافق خود را اعلام کردیم. ظاهراً با طرف مقابل 
هم صحبت داشــته اند و تا اینجا قرار اســت که مذاکرات یکشنبه ۲۱ اردیبهشت برگزار 
شــود. در مورد ساعت شــروع مذاکرات منتظر هماهنگی توســط طرف عمانی هستیم.

عراقچی درباره پیشــرفت در مذاکرات هم گفت: به هر حال مذاکرات مســیر خود را به 
ســمت جلو می رود و طبیعی اســت که هرچه جلوتر برویم به مشورت ها و بررسی های 
بیشــتر نیاز داریم و هیئت ها به زمان بیشــتری برای بررسی مطالب مطرح شده احتیاج 
دارند اما مهم این اســت که ما در مسیری رو به جلو در حرکت هستیم تا به تدریج وارد 
جزئیات شویم.پیام های متناقضی از طرف مقابل دریافت کردیم وزیر امور خارجه با تاکید 
بر اینکه مواضع ما در مذاکرات یک مواضع اصولی اســت و مبنای خود را دارد، بنابراین 
تغییر ناپذیر اســت، گفت: ما در مســیر اصولی که طراحی شده حرکت می کنیم، اما از 
طرف مقابل ما پیام های ضد و نقیض دریافت می کنیم، افراد مختلف صحبت های مختلف 
بیــان می کنند. حتی بعضاً حرف هایی که یک نفر زده همان روز یا فردای آن حرف خود 
را نقض می کند. این از مشــکلات کار اســت و برخی معتقدند که به خاطر شروع به کار 
دولت جدید در آمریکا اســت و اینکه هنوز مستقر نشدند یا هنوز مواضع خود را درست 
طراحی نکرده اند. بعضی ها به حساب حیله های مذاکراتی می گذارند.عراقچی گفت: از نظر 
ما هرچه که باشــد مهم نیست و ما مسیر خود را می رویم و مواضع ما کاملًا روشن است 
و ما برمواضع خودمان ایستادگی داریم، هرجا که منافع مردم ایران تامین شود ما رو به 
جلو می رویم و هرجا که منافع تامین نشــود ایستادگی می کنیم. خیلی درگیر و بند این 

حرف های متناقض و ضد نقیض نیستیم و ما مسیر خود را به پیش می بریم.در چارچوب 
مشــورت های منقطه ای به عربستان ســفر می کنموزیر امور خارجه با اشاره به سفر روز 
شــنبه خود به عربستان و قطر توضیح داد: سفر به عربستان در ادامه مشورت هایی است 
که ما در خصوص مســائل منطقه ای و مذاکرات غیر مســتقیم که با آمریکا جریان دارد، 
انجام خواهد شــد. ما در این مذاکرات از ابتدا یک رایزنی مســتمر و اطلاع رسانی دائم 
به کشورهای منطقه را داشــتیم چون فکر می کنیم که پایداری هرگونه توافق احتمالی 
بــه میزان زیادی بســتگی دارد به ملاحظات کشــورهای منطقــه، نگرانی های 
آنهــا در همیــن حوزه هســته ای و منافع مشــترکی که بین آنهــا و جمهوری 
اســلامی وجــود دارد.عراقچی ادامه داد: به هــر حال آنهــا نگرانی های دارند 
منافــع مشــترک وجود دارد اینکه مــا مرتب آنها را در جریــان قرار دهیم به 
بتدا در پیش گرفتیــم و اثرات خوبی هم  نظرم اقدام مثبتی اســت که مــا از ا
داشــته و خوشــبختانه کشــورها هم همراهی خوبی با ایــن مذاکرات از خود 
نشــان دادند. فردا در همین رابطــه من صبح به عربســتان خواهم رفت و در 
آنجــا دیدارهایی خواهم داشــت بعــد از ظهر یا غروب بــه قطر خواهم رفت و 
در قطر همایش گفتگوهای ایران و اعراب که بین شــورای همکاری و شــورای 
راهبــردی روابط خارجــی از ایران و مرکــز مطالعات الجزیــره از قطر برگزار 
می شــود، حضور خواهم داشت.وی با اشــاره به اینکه این دور چهارم همایش 
گفتگوهــای ایران و اعراب اســت و من در برگزاری ســه دور گذشــته زمانی 
که در شــورا بودم نقش داشــتم، گفت: در افتتاحیه ایــن همایش من صحبت 
خواهم کرد. همایش بســیار مهمی اســت که هدف ایجاد مفاهمه بیشــتر بین 
ایران و کشــورهای عربی اســت و در دوره هــای گذشــته بحث های خوبی در 
ایــن همایــش مطرح کردیم و خیلی مهم هســت که دو طــرف از دیدگاه ها و 
نگران هــای یکدیگــر و از زمینه های مشــترک همکاری مطلع باشــند و این به 
درک بیشــتر از یکدیگــر و کاهش تفاوت ها و در نتیجــه تنش کمتر در روابط 

می کند. کمک  منطقه  کشــورهای  بین 

سخنگوی دولت گفت: بر اساس دستور جدید، سامانه های سرمایشی همه ادارات دولتی و عمومی بعد از پایان وقت اداری 
)ساعت ۱۳( باید خاموش شوند.به گزارش خبرگزاری مهر، فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت اعلام کرد :بر اساس دستور 
جدید به ادارات دولتی که پس ابلاغ وزارت کشور اعلام شده است، سامانه های سرمایشی همه ادارات دولتی و عمومی 
بعد از پایان وقت اداری )ساعت ۱۳( باید خاموش شوند.به گفته مهاجرانی علاوه بر آن که همه ادارات باید سامانه های 
سرمایشی خود را روی ۲۷ درجه تنظیم کنند؛ اکنون نیز ملزم شده اند که سامانه های سرمایشی را پس از ساعت ۱۳ 
خاموش کنند، به نحوی که مصرف برق دستگاه های دولتی پس از ساعات اداری ۶۰ درصد کاهش یابد.سخنگوی دولت 
تاکید کرد: براساس مصوبه دولت، دستگاه های دولتی موظف به کاهش ۳۰ درصدی مصرف برق خود در ساعات اداری 
هستند. ملاک عمل در این مصوبه مصرف برق سال ۱۴۰۰ است و ادارات باید مصرف خود را در مقایسه با سال تعیین 

شده کاهش دهند.

رئیس جمهور با حضور از پیش اعلام نشده در وزارت جهادکشاورزی 
در نشســتی با وزیر و مســئولان این وزارتخانه به بررسی عملکرد 
بخش های مختلف این مجموعه پرداخت.به گزارش ایســنا، مسعود 
پزشکیان پیش از ظهر امروز - شنبه - با حضور از پیش اعلام نشده 
در وزارت جهاد کشــاورزی، نشستی با وزیر و مدیران این وزارتخانه 
داشــت. در این نشست که روسای ســازمان های جهاد کشاورزی 
سراسر کشور نیز به شــکل برخط در آن حضور داشتند، مسئولان 
بخش های مختلف این وزارتخانــه گزارش هایی از آخرین وضعیت 

اقدامات و برنامه های خود ارائه دادند.

سامانه های سرمایشی ادارات باید بعد از ساعت ۱۳ خاموش 
شوند

پیش از ظهر امروز انجام شد

حضور سرزده پزشکیان در 
وزارت جهاد کشاورزی
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گزیده خبرگزیده خبر
ثبت رکوردی تازه در تولید گاز در کشور

موفقیت دانش بنیان های ایرانی در ساخت کمپرسورهای ضد انفجار

مدیرکل صنعت معدن و تجارت لرستان خبر داد:

راه اندازی کارخانه تولید فروسیلیس در شهرستان الیگودرز

مدیرعامل شــرکت مجتمع گاز پارس جنوبی با اشــاره به نقش ایــن مجتمع در تأمین 
۷۳ درصــد گاز کشــور، از آغاز زودهنگام تعمیرات اساســی پالایشــگاه ها و هدف گذاری 
برای افزایش روزانه ۱۰ تا ۱۵ میلیون مترمکعبی تولید گاز در زمســتان امســال خبر داد.

به گزارش ایســنا، غلام عباس حسینی در حاشیه بیست ونهمین نمایشگاه بین المللی نفت 

درباره ایجاد فرصت های سرمایه گذاری در این رویداد به خبرنگار شانا گفت: مجتمع پارس 
جنوبی به عنوان بزرگ ترین مجتمع گازی خاورمیانه با تولید روزانه نزدیک به ۶۰۰ میلیون 
مترمکعب گاز شیرین، ۷۳ درصد از گاز کشور را تأمین می کند. افزون بر این، تأمین خوراک 
پالایشگاه ســتاره خلیج فارس نیز به عهده این مجتمع اســت.وی با بیان اینکه در بخش 

اقتصادی، یکی از شرکت هایی هستیم که با فروش گاز مایع )ال پی جی( نقشی بسیار اساسی 
در تأمین ارز کشــور و مسائل اقتصادی ایفا می کنیم، افزود: به همین منظور، فرصت هایی 
بسیار مناسب در حوزه سرمایه گذاری در زمینه ساخت تجهیزات بار اول در صنعت گاز طی 
برگزاری این نمایشگاه وجود دارد؛ به ویژه در زمینه ساخت روتورها، کمپرسورها و توربین ها 
این موارد می تواند به عنوان فرصت های سرمایه گذاری، در سالی که به نام »سرمایه گذاری 

برای تولید« نام گذاری شده است، نقش مؤثری داشته باشد.
مدیرعامل شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی درباره عملکرد این مجتمع در زمستان پارسال 
با اشــاره به اینکه آمار مصرف گاز خانگی در آبان  ۱۴۰۳ تقریباً معادل مصرف گاز خانگی 
در بهمن  ۱۴۰۲ بود، به این معنا که با ســرمای زودهنگام و ممتد روبه رو شــدیم، گفت: 
تعمیرات اساسی پالایشگاه ها در نیمه نخست سال انجام می شود. پارسال به دلیل تأخیر در 
تعمیرات، در آبان ۱۴۰۳ درحالی که یکی دو پالایشــگاه این مجتمع در حال تعمیرات 
اساســی بودند با سرمای زودهنگام روبه رو شدیم. خوشــبختانه با تلاش همکاران در 
پارس جنوبی، توانستیم تا حدود ۲۰ آبان ۱۴۰۳ تعمیرات همه پالایشگاه ها را تکمیل 
کنیم و برای ورود به زمســتان آماده شویم.حسینی با اشــاره به اقدام های انجام شده 
سال ۱۴۰۳ در مجتمع گاز پارس جنوبی بیان کرد: سال ۱۴۰۳، نصب دو عدد توربین 
با فاصله بســیار کوتاه سبب شد تولید پالایشگاه ســیزدهم حدود روزانه ۱۲ میلیون 
مترمکعب افزایش یابد. همچنین، ظرفیتی تازه برای پالایشــگاه گاز جم ایجاد شد که 
توانســتیم این خطوط را مدیریت کنیم و پالایشگاه جم نیز توانست برداشت بیشتری 
از مناطق کنگان داشــته باشد.طبق اعلام وزارت نفت، وی ادامه داد: این اقدام نقشی 
بسیار عمده  در تأمین گاز زمستان داشت و پارسال رکورد تولید گاز را جابه جا کردیم؛ 
به طوری که در مجموع، ۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون مترمکعب گاز بیشــتری نســبت به 
ســال ۱۴۰۲ تولید کردیم.وی درباره برنامه های آینده این شرکت گفت: برای زمستان 
امســال، طبق برنامه مشخص، تعمیرات اساسی پالایشگاه ها را آغاز کرده ایم. نخستین 
ســالی است که در فروردین تعمیرات اساسی و نگهداری را آغاز کرده ایم و برنامه های 
تعمیراتی به طور کامل مشــخص است. همیشــه این برنامه با تأخیر اعلام می شد، اما 
امســال از پیش اعلام شده است.مدیرعامل شــرکت مجتمع گاز پارس جنوبی اظهار 
امیدواری کرد که ان شــاءالله بتوانیم تا مهر ۱۴۰۴ تعمیرات اساسی را تکمیل کنیم و 
با افزایش تولید در پالایشــگاه سیزدهم، امســال ۱۰ تا ۱۵ میلیون مترمکعب افزایش 

تولید گاز داشته باشیم.

دبیر ستاد توسعه اقتصاد دانش بنیان ماشین سازی با اشاره به موفقیت های یکی از شرکت های 
تولیدکننده کمپرســور از آمادگی این ستاد برای برداشــتن موانع موجود در مسیر توسعه 
این شــرکت خبر داد.به گزارش ایســنا، محمدمهدی هادوی، دبیر ســتاد توسعه اقتصاد 
دانش بنیان ماشین ســازی و تجهیزات پیشرفته صنعتی معاونت علمی ریاست جمهوری، از 
یکی از شرکت های تولیدکننده کمپرسور بازدید کرد. در این بازدید، آخرین دستاوردهای این 
شــرکت در زمینه طراحی و ساخت کمپرسورهای صنعتی و گازهای فرآیندی مورد بررسی 
قرار گرفت.این شرکت فعالیت خود را از سال ۱۳۹۰ آغاز کرد و اکنون با اتکا به تیم متخصص 
توانسته است کمپرسورهای اسکرو ضد انفجار و انواع ویژه گازهای خورنده، سمی و خنثی را 
بومی سازی کند و علاوه بر تأمین نیازهای صنایع داخلی، زمینه را برای ورود این محصولات 
به بازارهای منطقه، منطبق بر اســتانداردهای بین المللی فراهم کند.این شرکت هم اکنون 

دارای گواهی نوآوری بوده و فرایندهای لازم برای دریافت تاییدیه دانش بنیانی را در دستور 
کار قرار داده اســت.هادوی در جریان ایــن بازدید با تأکید بر اهمیت توانمندی های داخلی 
در حوزه تجهیزات صنعتی گفت: تولید تجهیزات پیشــرفته در داخل کشور به ویژه توسط 
شرکت هایی با مدیریت بانوان، نشانه ای روشن از ظرفیت بالای نیروی انسانی و نقش آفرینی 
زنان در توسعه صنعتی است.وی با اشاره به روند توسعه فناوری در این شرکت، افزود: داشتن 
گواهی نوآوری و حرکت به ســوی دانش بنیانی از نشانه های بلوغ فناورانه این شرکت است و 
ستاد آمادگی دارد تا در رفع موانع و تسهیل مسیر رشد این شرکت همکاری لازم را داشته 
باشــد.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، عدم آشنایی کافی با قوانین اعتبار مالیاتی، 
موانع در مســیر دریافت تســهیلات مالی و مشــکلات فنی و اجرایی در استفاده از سامانه 

»خدمت« از مهم ترین مسائل و چالش هایی  بود که در این بازدید مطرح شد.

ایسنا/لرستان مدیرکل صنعت معدن و تجارت لرستان 
از راه اندازی کارخانه تولید فروســیلیس در شهرستان 
الیگودرز خبر داد.بهمن جعفری در گفت وگو با ایســنا 
اظهار کرد: لرســتان یکی از اســتان های برخوردار از 
معادن غنی اســت.وی اضافه کــرد: یکی از کارهای ما 
اولویت بندی طرح هایی است که نقش مهمی در بهبود 
شــاخص های اقتصادی، افزایش سرمایه گذاری و ایجاد 
اشتغال پایدار خواهند داشــت.مدیرکل صنعت معدن 
و تجارت لرســتان ادامه داد: یکی از طرح های پیشران 
صنعتی لرســتان، طرح تولید فروسیلیس در کارخانه 
الیگودرز بوده که در اســفند ماه ســال  گذشته، پروانه 
بهره برداری این طرح صنعتی صادر شد.جعفری اضافه 
کرد: این طرح با ســرمایه گذاری ۷۰۰ میلیارد تومان و 
اشتغال مســتقیم ۱۵۰ نفر به صورت آزمایشی در حال 
فعالیت اســت.این مسئول تصریح کرد: اولین مرحله از 
محصولات تولیدی این کارخانه مهم تولید فروسیلیس، 
به کشــور عمان صادر شــد.وی بیان کــرد: این طرح 
متناســب با ظرفیت های معدنی و بــا رویکرد صادرات 
و زنجیــره تولید در بهار ۱۴۰۴ به صورت رســمی به 

بهره برداری خواهد رسید.

هند توافق تجاری امضا کرد، اما نه با 
آمریکا

بریتانیا اعلام کرد که با هند، توافق تجاری برجســته ای امضا کرده  که نشان دهنده پیشرفت در 
کاهش و حذف تعرفه ها است و این توافق در زمانی رخ می دهد که رئیس جمهور آمریکا، مشغول 
افزایش مالیات بر واردات آمریکا به سطوح تاریخی است.به گزارش ایسنا، دونالد ترامپ، هفته های 
گذشــته گفت: حداقل توافق تجاری با یکی از ده ها کشــوری که در حال مذاکره فعال با آمریکا 
برای جلوگیری از تعرفه های تنبیهی وی هستند، قریب الوقوع است و هند از جمله کشورها و به 
احتمال زیاد، اولین کشوری خواهد بود که به چنین توافقی دست خواهد یافت.چشم انداز توافق 
با هر یک از شــرکای تجاری اصلی، اعتماد به نفس در بازارهای مالــی آمریکا را افزایش داده و 
امیدهایی مبنی بر اینکه جهان ممکن است از بدترین تاثیرات تعرفه های آمریکا جلوگیری کند 
را افزایــش داده، اما تاکنون هیچ توافقی حاصل نشــده و در عوض، بریتانیا توافق تجاری با هند 
امضا کرده است.وزارت تجارت و بازرگانی بریتانیا در بیانیه ای مطبوعاتی اعلام کرد که توافق دو 
کشــور، بزرگترین و از نظر اقتصادی، مهمترین توافق تجاری دوجانبه ای است که لندن، از زمان 
خروج از اتحادیه اروپا انجام داده است. در نتیجه این توافق، پیش بینی می شود تجارت دوجانبه در 
بلندمدت، سالانه ۲۵.۵ میلیارد پوند )۳۴.۱ میلیارد دلار( افزایش یابد و بر اساس داده های دولت 
بریتانیا، این رقم ۶۰ درصد نســبت به سطح سال ۲۰۲۴ افزایش خواهد یافت.هند موافقت کرده 
است که تعرفه های طیف وسیعی از محصولات بریتانیایی، از جمله تجهیزات پزشکی، ماشین آلات 
پیشــرفته و گوشــت بره را کاهش دهد. طبق این بیانیه، اکثر این تعرفه ها طی یک دهه، به طور 
کامل حذف خواهند شــد.وزارت تجارت و بازرگانی بدون ارائــه جزئیات، اعلام کرد که بریتانیا، 
تعرفه های کالاهای هندی را کاهش خواهد داد. در این بیانیه آمده است که خریداران بریتانیایی 
می توانند شاهد قیمت های ارزان تر و انتخاب های بیشتر برای محصولاتی از جمله لباس، کفش و 
محصولات غذایی مانند میگوهای یخ زده باشند، زیرا بریتانیا تعرفه ها را آزاد می کند.دولت ترامپ، 
به نوبه خود، اعلام کرده اســت که هند، ژاپن و کره جنوبــی احتمالا با آمریکا به توافق تجاری 
خواهند رسید، اما هفته ها بدون هیچ توافقی در حال گذر است. آمریکا ضرب الاجل فشرده ای دارد 
و قرار است تعرفه های به اصطلاح »متقابل« از هشتم جولای اجرایی شوند و تعرفه ها تا ۵۰ درصد 
برای ده ها کشور اعمال خواهد شد. اگر دولت ترامپ به زودی هیچ توافق تجاری ای را نهایی نکند، 
خطر آســیب اقتصادی جدی را به همراه دارد که می تواند به سرعت به رکود اقتصادی آمریکا و 
جهان تبدیل شــود.جدیدترین توافق بریتانیا، اولین توافق تجاری بزرگ این کشور با یک کشور 
آسیایی نیست. بریتانیا پس از خروج از اتحادیه اروپا در سال ۲۰۲۰، اواخر همان سال با ژاپن به 
توافق رســید. دولت بریتانیا در آن زمان اعلام کرد که این توافق قرار است تجارت بین دو کشور 
را حدود ۱۵.۲ میلیارد پوند )۲۰.۳ میلیارد دلار( افزایش دهد.کر استارمر، نخست وزیر بریتانیا در 
مورد توافق با هند گفت: اکنون در دوران جدیدی برای تجارت و اقتصاد هستیم. تقویت اتحادهای 
ما و کاهش موانع تجاری با اقتصادهای سراسر جهان، بخشی از طرح لندن برای تغییر در ایجاد 
اقتصادی قوی تر و امن تر در داخل این کشــور است.شــبکه ســی ان ان گزارش کرد، امِا رولند، 
مشــاور سیاست گذاری تجارت در »موسسه مدیران«، ارزیابی مشابهی ارائه و اظهار کرد: با توجه 
به جنگ های تجاری اخیر و اختلالات مربوط به تعرفه های آمریکا، باید از مشارکت های جدیدی 
که تجارت آزاد و باز را تشویق می کنند، استقبال کرد. توافق تجاری بریتانیا و هند، یک برد برای 
لندن است و موانع و هزینه های تجاری را برای شرکت های بریتانیایی که با چهارمین اقتصاد بزرگ 

جهان تجارت می کنند، از بین می برد.

ویتنام به عنوان گذرگاه صادرات 
چین به آمریکا عمل کرد

در بحبوحه مذاکرات ویتنام با واشــنگتن برای کاهش مازاد تجاری و برخورد شــدید با 
ارســال کالاهای چینی بــه آمریکا از طریق خاک این کشــور، واردات ویتنام از چین و 
صادرات آن به آمریکا، در آوریل، به رکورد جدیدی افزایش یافت.به گزارش ایســنا، اگر 
کاخ سفید، نرخ تعرفه ویتنام را در پایان مهلت تعرفه های جهانی در ماه ژوئیه تأیید کند، 
این کشــور جنوب شرقی آسیا با خطر اعمال تعرفه ۴۶ درصدی بر صادراتش به آمریکا 
روبرو خواهد شد. این موضوع می تواند مدل رشد ویتنام را تضعیف کند و به شرکت های 
چندملیتی صادرکننده از این کشور، از جمله سامسونگ و نایکی، آسیب برساند.ویتنام 
پیشــنهادهای متعددی به دولت ترامپ برای جلوگیری از عوارض بالا، از جمله مقابله با 
انتقــال غیرقانونی کالاهای چینی به آمریکا از طریق ویتنام، ارائه داده اســت. کالاها در 
صورت برچسب گذاری به عنوان ساخت ویتنام، از تعرفه های پایین تر بهره مند می شوند. 
با این حال، روندهای تجاری که انتقاد آمریکا را به خود جلب کرده اند، شــتاب می گیرد 
و بــه طور بالقوه تلاش های ویتنام برای گرفتن امتیــازات از آمریکا در مذاکرات تجاری 
جــاری را پیچیده خواهد کرد.دولت ترامپ قصد دارد عدم تعادل تجاری را کاهش دهد، 
اما طبق اعلام سازمان آمار ویتنام، مازاد تجاری ویتنام با آمریکا که در حال حاضر یکی 
از بالاترین ها در ســطح جهان است در چهار ماه منتهی به آوریل نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل، حدود ۲۵ درصد افزایش یافته است. داده های آمریکا نشان می دهد که تنها 
در مــارس، این رقم از ۱۳.۵ میلیارد دلار فراتر رفته کــه بالاترین رقم ماهانه از ابتدای 
ســال میلادی جاری تاکنون اســت.چندین مدیر صنعتی گفتند که تولیدکنندگان در 
ویتنام قبل از افزایش احتمالی تعرفه ها، صادرات به آمریکا را افزایش می دهند. داده های 
گمرک ویتنام نشان می دهد که در آوریل، محموله ها به آمریکا از ۱۲ میلیارد دلار فراتر 
رفته که ۳۴ درصد بیشتر از سال گذشته و بزرگترین ارزش ثبت شده پس از همه گیری 
کووید-۱۹ است.ویتنام، واردات از چین را افزایش می دهد که طبق داده های گمرکی، در 
آوریل، به رکوردی پس از همه گیری رسید و از ۱۵ میلیارد دلار فراتر رفت.صادرات ویتنام 
به آمریکا در سال های اخیر با واردات از چین تقویت شده است، به طوری که جریان های 
ورودی از پکن با ارزش و نوســانات صادرات به واشنگتن، مطابقت نزدیکی دارد.واردات 
کالاهای چینی به ویتنام که اغلب قطعات یا مواد اولیه مورد اســتفاده در کارخانه های 
ویتنامی هستند، در آوریل نسبت به سال میلادی گذشته، نزدیک به ۳۱ درصد افزایش 
یافت. تولید صنعتی در همین دوره ۸.۹ درصد افزایش یافت.طبق گزارش رویترز، مقامات 
کاخ سفید، ویتنام را متهم کرده اند که تنها گذرگاهی برای کالاهای تولید چین و ارسال 
آنها به آمریکاست، در حالی که ارزش افزوده ای در این کشور وجود ندارد یا ارزش افزوده 
کافی برای توجیه برچسب های »ساخت ویتنام« ندارد. ویتنام در واکنش به این اتهامات، 
در آوریل، برخورد بــا صادرات غیرقانونی را آغاز کرد و کنترل کالاهای وارداتی و صدور 

گواهی نامه هایی در مورد مبدا محصولات را افزایش داد.

گمرک جمهوری اسلامی ایران در دستورالعملی به کلیه گمرکات اجرایی اعلام کرد که ممنوعیت صادرات سیب زمینی با رعایت 
قوانین و مقررات مربوطه و ضوابط تعیین شــده رفع شــده است.به گزارش ایسنا، حدود دو ماه گذشته بود که به دلیل گرانی و 
کمبود سیب زمینی، برای تنظیم بازار داخلی این محصول بنابر ابلاغیه وزارت جهاد کشاورزی، به مدت ۲ ماه ممنوع شد. اما 
حالا پس از گذشت این مهلت ۲ ماهه، گمرک جمهوری اسلامی ایران، طی نامه ای رسمی که در تاریخ ۱۶ اردیبهشت ۱۴۰۴ 
به کلیه گمرکات اجرایی ارسال شد، بر رفع ممنوعیت صادرات سیب زمینی تأکید کرده است.این دستورالعمل با استناد به نامه 
شماره ۵۱۲۴۳۱ مورخ ۱۸ فروردین ۱۴۰۴ رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران صادر شده و بر تمدید مهلت صادرات این 
محصول تا پایان اردیبهشت ماه ۱۴۰۴ تأکید دارد.طبق این بخشنامه، مهلت قانونی برای صادرات سیب زمینی دو ماهه بوده و 
تمامی قوانین و مقررات مربوط به صادرات باید با دقت رعایت شود. گمرک جمهوری اسلامی ایران از تمامی گمرکات اجرایی 
خواسته است که در اجرای این دستورالعمل، دقت لازم را به عمل آورند تا در چارچوب ضوابط تعیین شده، صادرات این محصول 

بدون مشکل اجرایی شود.

مدیرعامل شرکت نیرپارس گروه صنعتی مپنا گفت: دو طرح مهم برای رفع ناترازی انرژی کشور در دستور کار این مجموعه قرار دارد.به گزارش ایسنا، 
محمدرضا پارساپور در دومین روز بیست و نهمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی ایران در جمع خبرنگاران با بیان اینکه اجرای 
این دو طرح کمک بسیار خوبی در کاهش ناترازی انرژی خواهد بود، گفت: یکی از این طرح های ذخیره سازی گاز در میدان گازی شوریجه است، در 
این طرح گاز در مخازن زیر زمینی ذخیره سازی شده و برای ایام سرد سال که اوج مصرف گاز است استفاده خواهد شد.وی با بیان اینکه این طرح 
تا سال ۱۴۰۵ به بهره برداری خواهد رسید، گفت: ۲۰ میلیون متر مکعب گاز درفاز دو و ۲۰ میلیون متر مکعب هم در فاز یک که در حال اجرا است 
تولید گاز در این طرح خواهد بود.مدیرعامل شرکت نیرپارس طرح دیگر را اجرای بخشی از طرح فشار افزایی پارس جنوبی دانست و گفت: اجرای هاب 
چهار طرح فشارافزایی پارس جنوبی مقرر است انجام شود و قرار داد آن منعقد شده و منتظر ابلاغ از سوی وزارت نفت است تا عملیات اجرایی شروع 

شود.پارساپور با بیان اینکه طرح های این مجموعه بیشتر در منطقه کنگان و عسلویه است، اظهار کرد: در پارس جنوبی فاز ۱۳ و ۱۴ تمام شده و فاز ۱۴ آن آماده تحویل موقت به کارفرما است.
وی با اشاره به طرح نیروگاهی ایران ال. ان. جی، گفت: این طرح دارای پیشرفت بسیار خوبی است و در این طرح منتظریم برای ادامه کار تامین مالی صورت گیرد. مدیرعامل شرکت نیرپارس 

در باره طرح او. ان. ام نیز گفت: در این طرح پالایشگاه ۱۱ و ۱۲ را داریم و قرار است پالایشگاه ۱۰ هم ابلاغ شود.

رفع ممنوعیت صادرات سیب زمینی پس از پایان دوره ۲ 
ماهه

اجرای ۲ طرح مهم برای رفع ناترازی انرژی

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی  
به طور فوق العاده  سهامدارن
 شرکت مهندسی نرم افزار هلو 

)سهامی خاص(  
ثبت شده به شماره 143312 و شناسه ملی 10101862848  
 بدینوســیله از کلیه سهامداران محترم شــرکت مهندسی نرم افزار هلو، 
دعوت می شــود تا در جلســه مجمــع عمومی عادی بطــور فوق العاده 
شرکت مهندســی نرم افزار هلو  در ســاعت ۸:۰۰ روز چهارشنبه مورخ 
۱۴۰۴/۰۲/۳۱ در آدرس بزرگراه شــهید مدرس خیابان وحیددستگردی 
شــرقی)ظفر( روبروی خیابان تخارســتان  پلاک ۱۷۵، آدرس قانونی و 
ثبتی شرکت مهندســی نرم افزار هلو به کدپستی ۱۹۱۹۸۱۹۱۱۱ تلفن 

۲۲۹۲۷۶۷۸-۰۲۱ تشکیل می گردد، حضور یابند. 
دستور جلسه: 

۱- استماع گزارش هیأت مدیره، حسابرس مستقل و بازرس قانونی برای 
سال مالی منتهی به ۱۴۰۳/۰۳/۳۱. 

۲- تقســیم سود و تصویب ترازنامه و حســاب سود و زیان برای عملکرد 
سال مالی منتهی به ۱۴۰۳/۰۳/۳۱. 

۳- انتخاب بازرس و حسابرس مستقل. 
۴- انتخاب و تعیین سمت اعضای هیأت مدیره. 

۵- تعیین دارندگان حق امضاء. 
۶-ســایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 

باشد. 
 هیات مدیره شرکت  مهندسی نرم افزارهلو)سهامی خاص(
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ایسنا/خراســان شمالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان 
شمالی گفت: در راســتای افزایش منابع تامین آب شرب در سطح 
استان از ابتدای سال تاکنون ۲۲ حلقه چاه حفر، تجهیز و وارد مدار 
بهره برداری شــد. رضا نعیمی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در 
این مدت و در راستای افزایش تولید در منابع تامین آب،  ۱۵حلقه 
چاه حفر، ۹ حلقه چاه کف شــکنی و سه حلقه چاه نیز لایروبی شد 
و همچنین چهار دهنه چشــمه و یک رشته قنات در سطح شهرها 
و روســتاهای اســتان برای پایداری کیفی و کمی منابع، لایروبی و 
بهسازی شد. وی خاطر نشــان کرد: از ابتدای سال تاکنون احداث 
۹۲ باب مخزن ذخیره آب شرب با پیشرفت بالای ۵۰ درصد، اجرای 
بیش از ۲۸ کیلومتر عملیات اصلاح شبکه و خط انتقال آب و اجرای 
بیش از ۱۳۷ کیلومتر خط انتقال آب شرب در راستای رفع مشکل 
آب شــرب و پایداری منابع تامین در این اســتان انجام شده است. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی در ادامه بیان کرد: 
آبرسانی سیار به روستاهای این اســتان افزایش یافته است. وی با 
اشــاره به اینکه در تابستان سال گذشته، ۸۱ روستا به وسیله تانکر 
ســیار آبرسانی می شدند، گفت: اما این تعداد در حال حاضر به ۹۳ 
روســتا رسیده است. نعیمی ادامه داد: در حال حاضر آب شرب هم 
اســتانی ها از طریق ۴۲۴ حلقه چاه، ۲۰۶ دهنه چشمه و ۱۳ رشته 
قنات تامین می شــود که بخش زیادی از این منابع متاثر از کاهش 
بارندگی ها، خشــک شده و به تبع آن آبرســانی سیار نیز افزایش 

یافته است.

پــس از نقل مــکان رونالــدو و همراهانش از هتلی بــه یک مرکز 
مسکونی، هزینه ای که این ستاره پرتغالی باید به هتل محل اقامت 
موقتش پرداخت کند، مشــخص شــد. به گزارش ایسنا و به نقل از 
دیلی میل، زمانی که برنده پنــج توپ طلا به النصر نقل مکان کرد 
باعث شــد تا بســیاری از ســتارگان نیز راه او را در پیش گرفته و 
راهی لیگ عربستان شوند. رونالدو در هتل Four Seasons در ریاض 
اقامت گزید. بر اساس گزارش ها، رونالدو و تمام همراهانش از جمله 
خانواده، دوستان و تیم امنیتی را به این هتل لوکس برده بود. هزینه 
زندگی در چنیــن هتلی به صرفه نبود و رســانه ها ادعا می کردند 
رونالدو باید ماهیانه ۲۵۰۰۰۰ پوند خرج می کرد. هر چند این ستاره 
پرتغالی ســالانه ۱۷۳ میلیون پونــد از النصر دریافتی دارد و خیلی 
نگران هزینه های هتل نبود. رونالدوی ۳۸ ســاله و همراهانش برای 
اقامت دائم، زندگی در یک مجتمع انحصاری با حضور امنیتی عظیم 
و دسترســی آسان به رســتوران ها، مغازه ها و سالن های ورزشی را 
انتخاب کردند. سوپراستار پرتغالی دارای املاک بسیار زیادی است؛ 
از جملــه دو ملک در زادگاهش مادیرا، یکی در تورین، یک خانه در 
چشایر در شهر منچستر، یک خانه در ماربلا و یک ویلای ۱۷ میلیون 
پوندی در کوئینتا دا مارینها. رونالدو همچنین در ژوئیه ۲۰۱۰ یک 
عمارت بزرگ را در مادرید به قیمت پنج میلیون پوند خریداری کرد.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان خبر داد
حفر یا مهندسی مجدد ۲۲ حلقه چاه برای 
تامین آب شرب روستاهای خراسان شمالی

هزینه هنگفت اقامت رونالدو و 
همراهانش در عربستان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

انرژی، قلب تپنده زمین!

مدلهای مختلفی از مرســدس بنز وجود دارند که می توان آن ها را در این فهرســت گنجاند ولی در حال حاضر ما به سراغ مدل 
اس ال SL63( ۶۳( می رویم. مرسدس بنز اس ال ۶۳ با یک موتور قدرتمند وی ۸ دارای بیش از پانصد و شصت اسب بخار قدرت 
و بیش از ششصد و شصت فوت بر پوند گشتاور است. این خودرو دارای موتور با هفت دنده ی دستیو موتور ۵.۵ لیتری است. به 
عنوان یک خودروی همه چیز تمام در هیچ حراجی برچسب قیمتی کمتر از ۱۵۶ هزار دلار روی آن نصب نشده و به عنوان یک 
ویژگی مضاعف اگر نمی خواهید با سرعت بسیار بالا حرکت کنید این خودرو دارای این امکان هست که به خوبی بر روی جاده 
های معمولی حرکت کند ولی شما با نشستن پشت فرمان آن حتما وسوسه می شوید که تا ته سرعت با آن رانندگی کنید.© کپی 

برداری از مطالب سایت تنها با ذکر منبع "ایران لوکس" مجاز می باشد.

طلای میرزازاده به کل ایران چسبید
پیشکســوت کشتی فرنگی ایران توضیحاتی را در مورد عملکرد ملی پوشان کشتی فرنگی ایران ارائه داد. بهرام مشتاقی در گفت 
 وگو با ایسنا درباره ی عملکرد امین میرزازاده که در مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جهان با شکسن رضا کایالپ کشتی گیر مطرح 
ترکیه قهرمان جهان شد، بیان کرد: مدال طلای میرزازاده به ما و به کل ایران خیلی چسبید و خانوادگی حدود ۱۵ دقیقه او را 
تشویق می کردیم. من در پوست خودم نمی گنجیدم و یکی از شب های به یاد ماندنی برای من بودم. فکر می کنم یک سال جوان 
شدم. منتظرم هر چه زودتر میرزازاده را ببینم و صورت این پهلوان را ببوسم.  او ادامه داد: میرزازاده طلوع کرده است و دیگر زمان 
غروب نفراتی چون کایالپ و لوپز است. این مدال طلا برازنده او بود و این میرزازاده آماده یکی از امیدهای مسلم ما در المپیک 

۲۰۲۴ پاریس است و می تواند در این وزن رکوردشکن باشد. 

پیشنهاد

چهره روز

کتاب درک یک پایان
 The Sense of کتاب درک یک پایان با عنوان اصلی
an Ending رمانی از جولین بارنز اســت که در سال 
۲۰۱۱ برنده جایزه بوکر شــد. بارنز قبلا سه بار، در 
ســال های ۱۹۸۴، ۱۹۹۸ و ۲۰۰۵ به لیست نهایی 
نامزدهای جایزه بوکــر راه پیدا کرده بود اما موفق 
به دریافت آن نشــد. این رمان که بر اساس آن یک 
فیلم نیز ساخته شده است ساختاری تقریبا پیچیده 
دارد. خواننده در ابتدای کتاب با ماجراهای ســاده 
و کوچکی روبه رو می شــود که در نهایت به شکل 
حلقه ای تکرار شــونده سرنوشت رمان را در دست 
می گیرند. درک یک پایان تقلای تونی وبستر برای 
کشف حقیقت در لابه لای خاطراتی است که بدون 
ترتیب خاصی آن هــا را به یاد می آورد. تلاش برای 
کشــف حقیقتی که مدارک کافی برای رجوع به آن وجود نــدارد و حافظه هم چندان قابل 
اتکا نیســت. جولین بارنز نویسنده اهل انگلیس است که در سال ۱۹۴۶ و از پدر و مادری که 
هردو آموزگار زبان فرانســه هستند در شهر لســتر به دنیا آمد. از دانشگاه آکسفورد در رشته 
زبان های جدید لیسانس گرفت و مدتی در سِمت فرهنگ نویس و موسسه لغت نامه آکسفورد 
کار کــرد. )تاثیر این کار را در کتاب هایش نیز می توان مشــاهده کرد.( بارنز در ادامه مســیر 
خود به روزنامه نگاری پرداخت و ســال ها ســردبیر ادبی و نقدنویس نشریات گوناگون بود. از 
بارنز رمان های متعددی به فارســی نیز ترجمه شده اســت اما در این میان کتاب درک یک 
پایان شهرت چشم گیری دارد. حسن کامشاد ترجمه خوبی از این کتاب ارائه کرده و تا جایی 
که توانســته، پیچیدگی های زبان جولین بارنز را به فارسی برگردانده است. در پایان رمان نیز 

گفت وگویی با نویسنده کتاب آمده است که به درک ذهنیت او کمک می کند.

عباس نقاش 
عباس نقـاش، پسر اصغر نقاش، از هنرمندان مطرح نگارگر در 
شــیراز بود که طرح های گل و مرغ و ترنج او همچنان معروف 
اســت. آثار این هنرمند فقید سال هاســت که بر سقف و در و 
دیوار مساجد و بقاع متبرک استان هنرپرور فارس می درخشد. 
به گزارش ایسنا، امروز زادروز اسـتاد عباس نقـاش از هنرمندان 
برجستـه و پیشکسوت نقاشی سنتی دیواری و گل و مرغ است 
که حدود ۱۰۰ سال قبل در شیراز به دنیا آمد. او در خانواده ای 
متدین و هنرمند پرورش یافت. عباس از همان کودکی علاقه 
بســیار به هنر و خصوصاً  هنر نقاشی داشت پس حرفه پدر را 
برگزید و پا به پای پدر این حرفه را دنبال کرد. اســتاد عباس 
نقاش، هنر نقاشی دیواری را هم در محضر استاد محمدجعفر 
ترنج کار آموخت. ۴۵ سال کار کردن در کنار پدر و محمدجعفر 
نقاش سبب شد که در سال ۱۳۵۰ اولین کار حرفه ای او سقف 
حسینه قوام را زینت بخشد. پس از آن سقف و دیوارهای اماکن 
تاریخی همچون باغ عفیف آباد، باغ ارم، حمام آقا بابا خان، شاهزاده حسین و بسیاری دیگر از اماکن و ابنیه ـ عمومی 
یا شخصی ـ فضایی شد برای هنر نمایی این استاد تا با ظرافت قلم و رنگ های گوناگون نقوش زیبای ترنج، اسلیمی، 
ختایی و گل و مرغ را زنده نگهدارد. برخی اماکن مذهبی کشورهای عربی همچون امارات هم به قلم او زینت شده 
اســت. او که یکی از آخرین بازماندگان هنر نقاشی اسلیمی در شیراز به شــمار می آید، در طول زندگی پربارش، 
شاگردان زیادی را تربیت کرد که از میان آن ها می توان اسدالله نقاش، اکبر نقاش، محمدعلی پرواز، غلامرضا زرین 
چنگ و دو فرزند پسرش علیرضا و محمدجواد را نام برد. آثار بدیع و ماندگاری را در دوران فعالیت هنری خود به 
جای گذاشــت. از جمله آثار به جا مانده از او می توان به تعمیر، نوسازی و خلق آثار نقاشی در اماکنی همچون باغ 
عفیف آباد، سقف ها و دیوارهای اندرون نارنجستان قوام، حسینیه قوام، سقف و دیواره داخلی حرم سید علاءالدین 
حسین، نقاشی تمامی دیوارهای داخلی حرم امام زاده شاهزاده حسین، تعمیر کاشی کاری های مسجد نصیرالملک، 

... استاد عباس نقاش در تاریخ ۱۶ مهر ماه سال ۱۳۹۴ پس از یک دوره بیماری در سن ۸۹ سالگی درگذشت.

فرهنگ

پنجاه سال از مرگ مشــکوک »پابلو نرودا« شاعر برنده جایزه 
نوبل ادبیات اهل کشور شیلی گذشت. به گزارش ایسنا، »پابلو 
نرودا« شاعر شــیلیایی برنده نوبل که در سال ۱۹۷۳ به مرگی 
مشکوک درگذشت، سال هاســت چهره مورد بحث محققان و 
پزشــکان دنیا بوده اســت و پیش از این گروهی از کارشناسان 
بین المللی که روی پرونده او و نمونه های باقی مانده از جسدش 
کار می کردند، نتیجه گرفتند که ابتلا به سرطان مطمئنا علت 
اصلی مرگ او نبوده اســت. این امر احتمال به قتل رســیدن 
ایــن چهره بزرگ ادبی را که از طرفداران »ســالوادور آلنده« ـ 
رییس جمهور آزادی خواه شــیلی ـ هم بــود، افزایش داد. نرودا 
دو هفته بعد از کودتای نظامی »پینوشــه« که به ســرنگونی 
دولت »سالوادور آلنده« منجر شد، در بیمارستانی در سانتیاگو 
درگذشت اما برخی، از جمله برادرزاده نرودا، »رودولفو ریس«، 
مدت ها بر این باور بودند که او به دلیل مخالفتش با دیکتاتوری 
آغازین »آگوستو پینوشه« به قتل رسیده است. مرگ این چهره ادبی آن چنان پرحاشیه و مشکوک بود که ۱۰ سال 
پیش بنا بر اظهارات راننده شخصی او، دادگاه شیلی حکم نبش قبر او را صادر کرد و دانشمندانی از چندین کشور 
دنیا سه سال روی باقی مانده جسد او کار می کردند. نمونه هایی از جسد نرودا برای تجزیه و تحلیل به آزمایشگاه های 
پزشــکی قانونی در چهار کشور فرستاده شــد و در سال ۲۰۱۵ دولت شیلی گفت که احتمال زیادی وجود دارد که 
شخص ثالثی مسئول مرگ او باشد و دو سال بعد، تیمی از دانشمندان بین المللی گفتند که »۱۰۰% متقاعد شده اند« 
که این شاعر بر اثر سرطان پروستات فوت نکرده است. »رودولفو ریس« به تازگی اعلام کرده که آزمایش های علمی 
نشان داده که سم کلستریدیوم بوتولینوم در بدن عمویش هنگام مرگ وجود داشته است، که نشان می دهد او واقعاً 
پس از کودتا »مسموم« شده است.  »پابلو نرودا« از مشهورترین و تأثیرگذارترین چهره های ادبیات معاصر جهان است 
که علاوه بر تعداد زیادی کتاب، یک مجموعه بزرگ شعری را از خود باقی گذاشت. از جمله آثار او می توان به »اسپانیا 

در قلب ما«، »عاشقانه جدید برای استالینگراد« و »چوب بر بیدار خواهد شد« اشاره کرد.

سالگرد مرگ مشکوک یک شاعر!
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پیولی: شکست تلخ و دردآوری بود
سرمربی میلان شکست در داربی را تلخ و دردآور دانست و به احتمال اخراجش از روسونری واکنش نشان داد.به گزارش ایسنا، 
در حساس ترین بازی هفته سی وسوم سری A دو تیم اینتر و میلان در داربی دلامادونینا به مصاف هم رفتند. این بازی در نهایت 
با پیروزی دو بر یک اینتر به پایان رسید تا نرآتزوری پنج هفته پیش از پایان لیگ قهرمان شود.به نقل از مدیاست، استفانو پیولی، 
سرمربی میلان، در نشست خبری بعد از بازی گفت: تلاش کردیم تا روحیه و انگیزه بازیکنان را برای این بازی بالا ببریم. شکست 
تلخ و دردآوری بود. می خواستیم در این بازی به پیروزی برسیم اما متاسفانه نتیجه دیگری رقم خورد. به نظرم شایستگی تساوی 
در این بازی را داشتیم . مثل داربی های قبل متاسفانه بدشانس بودیم.او ادامه داد: اینتر یک فصل استثنایی را تجربه کرد. آنها 
تنها در یک بازی شکست خوردند. آنها در ۳-۴ سال اخیر همواره تیم قدرتمندی بوده اند. ما هم تیم خوبی هستیم اما در چند 
دیدار به راحتی امتیاز از دست دادیم و این باعث شد تا فاصله با صدرنشین زیاد شود. وقتی اینتر تا این اندازه از رقیبانش فاصله 

می گیرد، نشان می دهد آنها چه تیم باکیفیت و خوبی اند. همه ما باید سطحمان را بالا ببریم تا بتوانیم رقابت کنیم.
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4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5674

ستاره سابق رئال مادرید گفت که در دیدار اینتر و بارسلونا دوست داشت که تیم ایتالیایی به پیروزی برسد. او درباره لامینه یامال هم صحبت کرد.به گزارش ایسنا، در دیدار برگشت 
نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا اینتر توانست با نتیجه چهار بر سه بارسلونا را شکست دهد و به فینال این رقابت ها صعود کند.به نقل از اسپورت، تونی کروس درباره این بازی جذاب 
گفت: نمی خواهم بگویم که هوادار اینتر هستم اما شاید آن ۱۰ سال بودن در رئال مادرید واقعاً تأثیر گذاشته باشد؛ به طوری که بیشتر مخالف بارسلونا شدم و دوست داشتم که اینتر 
فینالیست شود. در برخی جنبه ها کمی به اینتر علاقه مند بودم و وقتی اینتر در دقایق پایانی به گل رسید و در نهایت برنده شد خوشحال شدم. کروس ادامه داد: اینتر و بارسلونا با 
سطح بالایی بازی کردند. اینتر یکی از قوی ترین تیم ها در کارهای دفاعی است اما بارسلونا توانست برابر این تیم ایجاد فرصت و فضاسازی کند. آنها توانستند فضاها را پیدا کنند و به 

دروازه برسند. این یکی از چیزهایی است که در بارسلونا شگفت زده ام کرد. ضعف دفاع اینتر در برابر آنها، نه فقط در این بازی بلکه در هر دو بازی نمایان بود.

مادریدی سابق خوشحال از شب تلخ بارسلونا

ورزشی


